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محمد مهاجری خطاب به رئیس کل بانک مرکزی:
جناب فرزین  با بعضی فارغ التحصیلان رشته اقتصاد 

دانشگاه امام  صادق همنشین شده اید و کمال همنشین 
در شما اثر کرده!

فعال سیاسی اصولگرا نوشت: 
جناب آقای فرزین تا حالا اگر 
خرده امیدی به سیاست های 
پولی شــما در بانک مرکزی 
بــود، ایــن امیــد را هــم با 
حرف های ایــن ویدیو بر باد 
دادیــد. اگر هفته آینده ســر 
کلاس دانشــکده رفتید، این 
ویدیــو را برای دانشــجویان 
ترم۲یــا۳ پخــش کنیــد و 
نظرشان را بپرسید. حدس من 

این اســت که خواهند گفت: اســتاد! انگار روزه خیلی به شما فشار آورده بوده و 
حرفهایی زده اید که در قوطی هیچ عطاری پیدا نمی شود. شاید هم بگویند استاد! 

خبرنگار تلویزیون را سر کار گذاشته بودید؟ 
یا بگویند استاد! دوربین صداوسیما را دیدید و جوگیر شدید؟! جناب آقای فرزین! 
تا حالا اگر خرده امیدی به سیاست های پولی شما در بانک مرکزی بود، این امید 

را هم با حرف های این ویدیو بر باد دادید.
نکند با بعضی فارغ التحصیلان رشته اقتصاد دانشگاه امام صادق همنشین شده اید 

و کمال همنشین در شما اثر کرده و مثل آنها حرف های نامربوط می گویید؟

پاسخ وزارت کشور درباره حاشیه های حضور وحیدی 
در جشن روزه اولی ها

رئیس مرکز اطلاع رســانی وزارت کشور توضیحاتی درباره حضور وزیر کشور 
در جشن روزه اولی ها داد.

رئیس مرکز اطلاع رســانی وزارت کشــور روز پنجشــنبه درباره حضور احمد 
وحیدی وزیر کشــور در جشــن روزه اولی ها گفت: جشــن روزه اولی ها ۲۰ 
فروردین برگزار شــد و شــهادت نیروهای عزیز فراجا روز بعد )۲۱ فروردین( 
اتفــاق افتاد، جریانی در فضای مجازی بدون بررســی زمان اجرای جشــن و 

حادثه سیستان شروع به انتقاد از وزیر کشور کردند.
بنا به روایت ایرنا، وی گفت: این جریان دو روز پیش هم با بازخوانی مصاحبه 
ای مربوط اتباع افغانســتانی در تیر ماه سال ۱۴۰۲ شــروع به انتقاد از وزیر 

کشور کرد و یک هشتگ خاص و هماهنگ را در دستور کار قرار داد.
رئیس مرکز اطلاع رســانی وزارت کشور گفت: از این تلاش هماهنگ و پنهانی 
و فضاســازی ها مطلع هستیم و در صورت لزوم درباره پشت پرده و اهداف آن 

اطلاع رسانی خواهیم کرد.

کنایه سنگین جلیل محبی 
به ادعاهای رئیسی درباره رشد نقدینگی

دبیر پیشــین ستاد امر به معروف و نهی از منکر، به سخنان اقتصادی رئیسی 
در دیدار با رهبری واکنش نشان داد.

بــه گزارش خبرگزاری خبرآنلاین، ســید ابراهیم رییســی، رئیس دولت، در 
دیدار جمعی از مســئولان نظام و سفرای کشــورهای اسلامی با حضرت آیت 
الله خامنه ای، رهبر معظم انقلاب اســلامی که در حسینه امام خمینی)ره( به 
مناسبت عیدسعیدفطر برگزار شــد، گفت: برخی فکر نمی کردند بعد از رشد 
اقتصادی زیر یک درصد در دهه نود، رشــد اقتصادی در سال ۱۴۰۲ بیش از 

۶ درصد شود. 
همچنین فکــر نمی کردند که وضعیت تولید، وضعیت پایه پولی و نقدینگی و 

بسیاری از شاخص ها در کشور رشد داشته باشد.
در همین راستا، جلیل محبی، دبیر پیشین ستاد امر به معروف و نهی از منکر 
و عضو مرکز پژوهش های مجلس، در یادداشــتی در شبکه اجتماعی ایکس به 
این بخش از صحبت های رئیسی واکنش نشان داده و نوشت: آقای رئیسی فکر 

می کند رشد نقدینگی نشان دهنده رشد کشور است.

واکنش مصطفی میرسلیم 
به ادعاها درباره کاخ نشینی وی در ولنجک

دفتر مصطفی میرســلیم ادعای یکی از نمایندگان مجلس درخصوص سکونت 
وی در کاخی در ولنجک تهران را تکذیب کرد.

به گزارش خبرآنلاین، روز گذشته لطف الله سیاهکلی، نماینده قزوین در مجلس 
یازدهم، در فیلمی که در فضای مجازی منتشــر شد، گفته بود: آقای میرسلیم 
در کاخــی در ولنجک زندگی می کند، ایشــان جزو کســانی بودند که من در 

مجلس با وی درگیر بودم.
در پی آن، دفترمصطفی میرســلیم نماینده تهــران تکذیبیه ای به خبرگزاری 

خبرآنلاین به شرح زیر ارسال کرده است:
دربارهٔ خبر اکیداً کذب کاخ نشــینی آقای مهندس میرســلیم که فعلًا در بین 
بعــض خبرگزاری های نامتعهد و بعضاً غافل دست به دســت می شــود باید به 
آگاهی برســانیم که آقای لطف الله ســیاهکلی، نمایندهٔ محترم مردم شــریف 
قزوین در ۱۵ اســفند ۱۴۰۲ در جمع دانشجویان ســخنانی گفتند؛ از جمله 
این که آقای میرســلیم در ولنجک کاخ نشــین اســت و حتی اشاره کردند که 
موجب ردّ صلاحیت وی در انتخابات مجلس دوازدهم نیز مشار الیه بود. آن گاه 
رســانه ها در بحبوحهٔ اعلام اســامی نامزدهای ردّ صلاحیت شده، تکهٔ اخیر را 
از آقای ســیاهکلی و بــه مقتضای زمان و فرصت طلبی های مرســومِ برخی از 
خبرگزاری ها، آن را پخش کردند که پس از آن آقای میرسلیم نقل می کنند که 
آقای سیاهکلی فردای آن روز از ایشان دلجویی کردند و گفتند که دانشجویان 
ع منتشر کرده اند. بنابراین پس از گذشت بیش  ســخنان وی را گزینشی و مُقَطَّ
از یک ماه، چه دلیلی دارد که بخش نخســت ســخن آقای سیاهکلی را مبنی 
بر کاخ نشــین بودن آقای میرسلیم در ولنجک منتشر کنند؛ در حالی که خودِ 
نمایندهٔ محترم در همان زمان از آقای میرســلیم به سبب کذب بودن مطلب، 

اعتذار جسته است؟! آیا این هتک حرمت یک مؤمن قلمداد نمی شود؟
وانگهی برفرض هم چنانچه آقای میرســلیم در ولنجک کاخی داشــته باشد و 
آقای سیاهکلی هم بدان ابرام ورزند، آیا برای این گفتهٔ خود نباید عکس، فیلم 
یا ســندی ارائه می کردند؟!! و اصولاً رســانه هایی چون شما، تابناک، انتخاب، 
فرارو، خبر فوری و سایرین، چرا باید بدون تحقیق و سند، جنجال بیافرینند و 
لجن بپراکنند و با آبروی مؤمنی بازی کنند؟ مضاف اینکه اگر آقای ســیاهکلی 
همچنان بر موضوع اصرار داشــته باشند، حاضریم به هزینهٔ دفتر، ایشان، شما 
و اصحاب محترم رسانه را به محل اسکان آقای مهندس میرسلیم ببریم تا هم 
با یکدیگر عکســی یادگاری در کنار کاخ ایشان برداریم و هم آقای میرسلیم را 
)البته با پوزش از حضرتشان( مفتضح و محکوم کنیم و این پروندهٔ دروغین را 

برای همیشه ببندیم.
چنانچه موافقت حاصل باشد، یا علی! میرسلیم اگر کاخ نشین بود، با کاخ نشینان، 
تراکم فروشان، فاسدانِ غوطه ور در بیت المال، فساد بیَّنِ شهرداری ها، دشمنان و 
نابودکنندگان محیط زیست، نابه سامانی و فساد آشکارا در گمرک، برهم زنندگان 
و مفسدان اقتصادی کشور، بی اخلاقی های حاکم بر جامعه، مخالفان با تولیدات 
داخلی، موافقان با کاســتن ارزش پول ملیّ، ازبین برندگان شــأن والای ملت 
شــریف ایران، مختلسین و امثال اینان، جانانه به نبرد نمی پرداخت تا این گونه 

آماج توهین ها و بلکه اهانت ها شود! والعاقبه للمتقین.
واکنش زیدآبادی به پاسخ دفتر میرسلیم به ادعای کاخ نشینی اش ؛ 

تپه دیگری هم مانده که فتح نشده باشد؟!
فعال سیاســی اصلاح طلب به تکذیبه دفتر میرســلیم درباره کاخ نشــینی او 

واکنش نشان داد.
به گــزارش خبرآنلاین احمد زیدآبادی، فعال سیاســی اصلاح طلب، در کانال 

تلگرامی خود نوشت:
با این توصیفی که دفتر آقای میرسلیم از وضعیت فساد در کشور به دست داده، 
پس به قول ما کرمانی ها، هیچ تپه ای از ترِِکمون در امان نمانده است! اگر یک 
منتقد یا مخالفِ وضع موجود، مفاسد جاری در کشور را اینگونه ردیف می کرد، 

حداقلش به سیاه نمایی و تبلیغ علیه نظام متهم می شد!

احزاب

دولت

رویداد

ویژه

پایان  با  مانیا شــوبیری:  گروه سیاسی- 
انتخابات اسفند ماه و اعلام نتایج راه یافتگان 
به مجلس شورای اسلامی، تکلیف قوه مقننه 
روشن شــد. اغلب کارشناسان معتقد هستند 
که تفــاوت چندانی میان مجلــس یازدهم و 
دوازدهم وجود ندارد و باید شاهد تکرار همان 
سیاست های مجلس یازدهم باشیم؛ اما برخی 
دیگر نیز خوشبینانه تر به موضوع نگاه می کنند 
و معتقد هستند، وجود فراکسیون اقلیت قوی 
می تواند تا حدودی جلوی تند روی ها را گرفته 

و شاهد تغییری هرچند کمرنگ بود.
اشرف بروجردی با اشاره به تفکر تند نمایندگان 
راه یافته به مجلس دوازدهم معتقد است این 
افراد بــا این تفکرات هیچگاه نمی توانند مردم 
ایــران را نمایندگی کنند؛ زیــرا بخش عمده 
جامعه اصلا این افراد را قبول ندارد. او به ویژه 
به ۳ نماینده اول تهران اشاره کرده و می گوید 
اینها افرادی هستند که از زمانی که خودشان 
را به عرصه سیاست معرفی کردند هیچ جایگاه 

تعریف شده مناسبی از خود ارائه نداده اند.
این فعال سیاســی اصلاح طلب در ادامه این 
گفت وگو به حواشــی انتخابات اســفند ماه و 
آمار بالای آرای باطله نیز اشــاره کرده است. 
بروجردی همچنین معتقد اســت کشور رها 
شده و به دست افراد کم ظرفیت افتاده است. 
در ادامه مشروح گفت وگو »مردم سالاری« با 

اشرف بروجردی را می خوانید:
نمایندگانی با تفکر تند 

در مجلس دوازدهم
فعال  بروجردي،  اشرف 

اصلاح طلب  سیاســي 
در گفت وگــو با مردم 
اشــاره  با  ســالاري  
مجلس  انتخابــات  به 
دوازدهم و ترکیب راه 
یافته به مجلس خاطر 
نشان کرد: نمایندگان 

تهران در حقیقت پیشــانی نمایندگان کشور 
هستند، نماینده های که از تهران راهی مجلس 
شدند، افرادی هستند که از زمانی که خودشان 
را به عرصه سیاست معرفی کردند هیچ جایگاه 
تعریف شــده مناسبی از خود ارائه نداده اند؛ از 
این جهت که تفکرشــان، تفکر تندی اســت.  
بروجردی با بیان اینکه بســیاری از مشکلات 
ما در سیاست کشور مرهون جهت گیری های 
خطای این افراد است؛ گفت: این افراد با اعلام 
مواضــع و بیانیه هــای خود هم تفــرق ایجاد 
کرده اند و هم نشــان داده اند که دلسوز مردم 

نیستند.
این نمایندگان نمی توانند مردم را 

نمایندگی کنند
این فعال سیاسی اصلاح طلب با تاکید بر اینکه 
روی ۳ نماینده اول تهران متمرکز می شوم که 
از یک جنــاح فکری خاصی هســتند، افزود: 
این افــراد هیچگاه نمی توانند مــردم ایران را 
نمایندگی کنند و حتــی نمی توانند نماینده 
مردم تهران باشند، به این جهت که تفکرشان، 
تفکری تخریبی و تعارضی با آرا و تفکر جامعه 

است. 
بروجــردی در ادامــه بــا بیان اینکــه اصولا 
نمایندگانی که این دوره وارد مجلس شده اند، 

از تعداد رای بســیار پایین و آرای شکننده ای 
برخوردار هستند، گفت: همین موضوع نشان 
می دهــد بخش عمده جامعه اصلا این افراد را 
قبول ندارد، نه تفکرشان و نه ایده و رفتارشان 
برای جامعه ما قابل قبول نیســتند؛ این افراد 
چطــور می توانند برای آینــده تصمیم گیری 

کنند و می توانند نماینده جامعه باشند؟
وی بــا تاکید بــر اینکه 
دوازدهــم  مجلــس 
از  متفــاوت  خیلــی 
نیست،  یازدهم  مجلس 
نیروهای  البتــه  گفت: 
خــوب هم کمــا بیش 
وارد  شهرســتان ها  از 
مجلــس شــده اند، اما 
معمولا حــرف پیش تازانه را نمایندگان تهران 

می زنند.
بروجردی با اشــاره به اینکــه اگر نمایندگان 
مجلس دوازدهم به این جمع بندی برسند که 
منافع ملی برایشان اصل باشد شاید بتوان روی 

باز کرد،  آنها حســاب 
اما من وقتی به  افزود: 
منتخبین نگاه می کنم 
هرگــز این برداشــت 
را ندارم. وی با اشــاره 
به اینکــه احتمالا یک 

فراکسیون اقلیت و اکثریت ایجاد خواهد شد، 
گفت: همه اینها حاصل شــیوه عمل شورای 
نگهبان اســت، شــورای نگهبان با رفتارها، با 
انتخاب ها و حذف های که داشــت زمینه ساز 

این ترکیب در مجلس بود. 
این فعال سیاسی اصلاح طلب با اشاره به اینکه 
مــا از مجلس یازدهم ناامید بوده و هســتیم، 
تاکیــد کرد: این نمایندگان اصلا و ابدا به فکر 
تصویب قانون درســت یا یک نظارت صحیح 
نسبت به مسائل نیستند، چه در بحث اقتصاد 
چه در عرصه سیاســت چه در حوزه مســائل 
اجتماعی و مردم. اینهــا تنها به دنبال منافع 

خودشان هستند. 

بروجردی در ادامه خاطر نشان کرد به نظر من 
طیف وارد شده به مجلس که در اکثریت است، 
منافع شخصی خودش اولویت دارد و در قدم 
بعدی به دنبال منافع سیاسی گروه خود است.
وی افزود: جهت گیری های سیاســی که این 
نمایندگان دارند هرگز در جهت ایجاد وحدت 
و انسجام نیســت، نمی خواهند از منافع خود 
چشم بپوشند و متولی جامعه باشند و جامعه 

را برای خود به عنوان پایگاه لحاظ کنند.
امید چندانی

 به مجلس دوازدهم ندارم
بروجردی با تاکید بــر اینکه امید چندانی به 
مجلــس دوازدهم ندارم، گفــت: فکر می کنم 
بسیاری از دوستان دیگر هم همین نگاه را به 

مجلس دوازدهم داشته باشند. 
این فعال سیاسی اصلاح طلب به تشدد موجود 
در اردوگاه اصولگرایان اشاره کرد و گفت: قطعا 
ایــن چالش و چنــد دســتگی را در مجلس 
دوازدهم به ویژه در انتخاب رئیس مجلس نیز 

شاهد خواهیم بود.

بروجردی در ادامه این گفت وگو به شــبهات 
انتخابــات به ویــژه اســتفاده از کدهای ملی 
افرادی کــه معتقد بودند رای نداده اند، اما کد 
ملی آنها ثبت شــده بود اشــاره کرد و گفت: 
وزارت کشــور باید در این خصــوص جوابگو 
باشد، تا الان که جواب روشنی به مردم نداده 
است! این اتفاق ساده ای نیست، با این کدهای 
ملی به یک طیف خاص رای داده شده است. 
این فعال سیاســی اصلاح طلــب گفت: ما در 
ادامه در انتخاب رئیس مجلس شاهد مشکلات 
خواهیم بود، ضمن اینکه این افراد نمی توانند 

مردم را نمایندگی کنند. 
بروجردی با بیان اینکه با آرای که به صندوق 

ریخته شــد و افــرادی که خودشــان اظهار 
بی اطلاعی می کنند و می گویند رای ندادند! به 
نظر می رسد برخی نمایندگان از طرف وزارت 
کشور حمایت می شوند، گفت: این یک علامت 
ســوال بزرگ اســت برای همه کسانی که در 

عرصه سیاست فعالیت می کنند.
این نمایندگان با قالیباف هم 

دچار تعارض هستند
وی در پاســخ به این 
ســوال که آیــا آقای 
می تواننــد  قالیبــاف 
مجلــس  رئیــس 
دوازدهم باشند یا خیر 
نمایندگان  این  گفت: 
قالیباف هم  آقــای  با 

دچــار تعارض هســتند، به نظرم شــاید بده 
بستان ها کمک کند که آقای قالیباف به عنوان 
رئیس انتخاب شــوند، اما قطعا این انتخاب با 
چالش همــراه خواهد بود، فکر نمی کنم آقای 
قالیباف به راحتی بتواند ریاست مجلس را به 

دست آورد.
تاکید  بــا  بروجــردی 
البته حل  اینکــه  بــر 
جامعــه  مشــکلات 
بــه مجلس  منحصــر 
قوه  افــزود:  نیســت، 
مجریه باید حلال مشــکلات باشد، متاسفانه 
در قوه مجریه هم شــاهد مدیران کم اطلاع، 
بی اطلاع و کم تجربه هســتیم، مدیرانی که 
هیچکدام در جایگاه خودشان قرار نگرفته اند. 
وقتــی این افراد در جایگاه خــود قرار ندارند، 
قانون هم به آنها کمــک کند، اجرایی در کار 

نخواهد بود.
کشور رها شده است

این فعال سیاســی اصلاح طلب با اشــاره به 
اینکه من فکر می کنم کشور رها شده است و 
هیچ چشم اندازی پیش روی ما نیست، گفت: 
مــا نمی دانیم که سیاســت خارجی کجا رقم 
می خورد، سیاست داخلی کجا رقم می خورد؟ 

پیگیری ها شــکل می گیرد؟ چه کسی نظارت 
می کند؟

بروجردی با اشاره به اینکه طبیعتا مجلس باید 
ناظر باشد، گفت: من این نظارت ها را در حدی 
نمی بینم که بتواند رافع مشکلات مردم باشد و 
فکر نمی کنم از این مجلس چشم انداز روشنی 

برای آینده کشور ببینیم.
پیام آرای باطله برای مسئولین

وی به آمار بــالای آرای باطلــه در انتخابات 
اسفند اشاره کرد و افزود: اگر مسئولین گوش 
شــنوای داشته باشند این تعداد از آرای باطله 
خیلی حرف دارد، این موضوع نشــان دهنده 
نارضایتی و عدم توجه مردم به مســائل کشور 
اســت. وی در ادامه افزود: خیلی از افرادی که 
آمدنــد و رای دادند چرا رای باطله انداختند؟ 
چون معتقد بودند در صــورت رای ندادن در 
آینده برای هرکاری برایشــان مشــکل ایجاد 

می شود، پس رای دادند، اما رای باطله.
مملکت به دست افراد کم ظرفیت افتاده است
بروجردی با اشاره به اینکه در مجلس یازدهم 
شــاهد هستیم که توان جهت دهی به مسائل 
روز و نیازهــای مردم وجود نــدارد، افزود: هر 
روز نوســان قیمت ها و رشــد بــی رویه تورم 
را می بینیــم، از طرف دیگر آمــاری که داده 
می شود آمار غلطی اســت، آماری نیست که 
بر مبنای واقعیت باشــد و طبیعتا مردم هرگز 
باور نمی کنند کــه این مجلس بتواند مردم را 
نمایندگی کند یا بتواند حلال مشکلات باشند
این فعال سیاســی اصلاح طلب با اشــاره به 
دوازدهم  مجلس  ترکیب 
و اینکه خیلــی از این 
افراد اصــلا تجربه کار 
خاطر  ندارنــد،  اجرای 
به  مملکت  کرد:  نشان 
دست افراد کم ظرفیت 
و کم توان افتاده است، 
قدرت  نــه  که  افرادی 
تحلیل درست از مســائل جامعه را دارند و نه 

اندیشه اصلاح در ذهنشان هست.
وی تاکید کرد مجلس دوازدهم را مجلســی 
نمی بینم که بتواند حداقل در یک سطح اولیه 
با جهان و سیاست های خارجی مذاکره کرده و 
راهکار ارائه دهد و بتواند حلال مشکلات باشد.

حضور مردم در انتخابات آینده 
منوط به عملکرد شورای نگهبان 

بروجــردی در ادامه بــه انتخابات ریاســت 
جمهوری پیش رو اشاره کرد و گفت: انتخابات 
ریاســت جمهوری آینده نیز مانند دوره قبل 
برگزار خواهد شد، در دوره قبل همه نیروهای 
کارآمد حذف شدند چون اراده ای بود که یک 
شــخص به خصوص رای بیــاورد، این هرگز 
مطلوب مردم نیســت. وی با بیــان اینکه در 
انتخابات ریاســت جمهوری آینــده اگر رویه 
قبل تکرار شــود نتیجه آن مشــخص خواهد 
بود، گفت: حضور مردم در انتخابات ریاســت 
جمهوری بســتگی به عملکرد شورای نگهبان 
دارد، اگر قرار باشــد عملکرد شورای نگهبان 
تغییر نکند و مانند دور قبل کسانی که توانایی 
و ظرفیت مدیریت کشــور را داشــتند حذف 
کند، باز هم شــاهد حضور کمرنگ مردم در 

انتخابات خواهیم بود. 

»رئیســی اگــر می خواهــد دوره دوم رئیس 
جمهــور بمانــد، کابینه را تغییــر دهد.« این 
توصیه نماینده قصر شیرین در مجلس یازدهم 

به رئیس دولت سیزدهم است.
شــهریار حیــدری کــه در دوازدهمین دوره 
انتخابات مجلس ردصلاحیت شــده است، در 
گفت وگو با خبرآنلایــن از موضع گیری های 
مسئولان دولتی درباره شرایط اقتصادی کشور 
 انتقــاد می کند و با اشــاره بــه تذکرات رهبر
 انقــلاب دربــاره وضعیت معیشــتی مردم، 
می گویــد؛ »هیچ کس در دولت مســئولیت 
گرانــی و تــورم را قبــول نمی کنــد، فقط از 

خودشان تعریف می کنند.«
حیدری گریزی به انتصابات در دولت رئیسی 
می زند و با تاکید براینکه رئیسی در انتصابات 
دچار خطای استراتژیک شد، می گوید؛»دولت 
اگر از مردم نظرســنجی کند بــه این نتیجه 
می رسد که باید در کابینه تغییر اساسی ایجاد 

کند.«
وی درباره ضرورت بازسازی کابینه دولت گفت: 
اگــر درکی از واقعیت هــای موجود در فضای 
جامعه باشد، نیازمند بازنگری در تیم اقتصادی 
دولت هســتیم، منتها فهم این درک ســخت 
است، مشــاهده می کنیم که هر اندازه کالاها 
خصوصا کالاهای استراتژیک گران تر می شوند، 

تلاطم و نوسانات ارز افزایش پیدا می کند، اما 
دولت و مشخصا تیم اقتصادی رئیسی از وضع 
موجود اقتصادی تعریف می کند، در صورتی که 
مشاهده کردیم مقام معظم رهبری در ابتدای 
سال نگرانی خود نسبت به تورم ابراز کردند اما 

دولت از وضعیت فعلی تعریف می کند.
حیدری ادامــه داد: در واقع نظارت و کنترلی 
بر بــازار وجود نــدارد، ضمن اینکه اشــرافی 
هم نســبت به بــازار وجود نــدارد، مجموعه 
صحبت های مسئولین نشان دهنده عدم درک 
آنها از وضعیت اجتماعی، اقتصادی و معیشت 
مردم اســت وگرنــه به این صــورت صحبت 
نمی کردنــد. در حقیقت مقام معظم رهبری با 
درک از شــرایط موجود تذکر دادند و صحبت 

کردند.
هیچ کس در دولت مسئولیت گرانی و 

تورم را قبول نمی کند
فقط از خودشان تعریف می کنند

وی افــزود: در حال حاضــر مهم ترین دغدغه 
مــردم ثبات بازار اســت که ظاهــراً در دولت 
کســی متولی این قضیه نیست به این ترتیب 
که نه کسی پاســخگو است و نه کسی درکی 
از وضعیت موجود دارد و از طرفی کســی هم 
مسئولیت شــرایط موجود را نمی پذیرد، حتی 
کسی نمی آید بگوید در وضع موجود اقتصادی 

۱۰ درصد نقش دارم.
عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
خارنظــان کرد: الحمداالله عملکرد همه از نظر 
خودشان مثبت، عالی و خوب است اما بیایند 
نظر مردم را بپرســند کــه از وضعیت موجود 

راضی هستند یا خیر.
وی تصریــح کرد: البته مردم حســاب نظام و 
دولت را جدا می کنند کمااینکه در راهپیمایی 
روز قدس شــرکت کردند و پــای کار آمدند 
امــا در عین حال به شــدت نگــران وضعیت 
موجود هســتند و وضعیت موجود هم از نظر 
تورم و گرانی نگران کننده اســت و در دولت 
هم هیچ کس مســئولیت آن را قبول نمی کند 
امــا همه از خودشــان تعریــف می کنند، هر 
مقامی می گوید علی رغم تحریــم این اقدام را 
انجام دادیم و بهترین وضعیت را داریم، اما در 
مجموع به نظر می رسد بین مردم و بازار فاصله 

وجود دارد.
نماینده مردم قصرشــیرین در مجلس درباره 
اراده رییــس جمهوری برای اصلاح کابینه نیز 
اظهار داشــت: خدمات دولت باید در خدمت 
مردم باشد، دولت اگر از مردم نظرسنجی کند 
به این نتیجه می رسد که باید در کابینه تغییر 
اساســی ایجاد کند و افراد توانمند، با درک و 
فهم را ســرکار بیاورد، دولــت از صدر تا ذیل 

انتصابات دچار خطای استراتژیک شده است.
وی ادامه داد: ۳ ســال از عمر دولت می گذرد 
بیاینــد گزارش دهنــد که در کدام اســتان 
پیشــرفت کردند، واقعــاً بود و نبــود برخی 
مسئولین برای سیستم فرقی نمی کند چراکه 

کارآمدی و توان ندارند. 
بنابرایــن دولت اول بایــد بپذیرد در وضعیت 
موجود تورم و نابه ســامانی وجــود دارد و بعد 
براســاس واقعیت های موجود تصمیم بگیرد. 
به اندازه ای مدیر توانمند در کشــور داریم که 
می توانند کشور را اداره کنند اما از آنها استفاده 
نمی کنند چراکه در دولت مســائل سیاسی بر 
مســائل اقتصادی و معیشــت مردم ارجحیت 

دارند.

شرط رئیس جمهور شدن 
دوباره رئیسی

حیدری درباره تاثیر در اصلاح کابینه در سال 
آخر دولت نیز اظهار داشت: دولت یک روز هم 
خوب کار کند، به نفع کشور و جامعه است، در 
هر صورت یک ســال از عمر دولت باقی مانده 
اســت، از این رو دولت تا دیر نشده اقدام کند 
کما اینکه بنابر تعبیر امــام علی )ع( هر زمان 
جلوی ضرر گرفته شــود، منفعت اســت. وی 
گفــت: الان هم تغییر کابینه بــه نفع دولت و 
مردم است. به عبارت دیگر اگر رئیسی به دنبال 
این است که دوره بعد هم رئیس جمهور شود 
نیازمند تغییرات اساسی از صدر تا ذیل کابینه 

از بخشدار تا وزیر است.

اشرف بروجردی در گفت وگو با »مردم سالاری« تشریح کرد

اداره بخشی از امور کشور به دست افراد کم ظرفیت افتاده است
حذف نیروهای کارآمد در انتخابات ریاست جمهوری آینده 

هیچ کس در دولت مسئولیت گرانی و تورم را قبول نمی کند، فقط از خودشان تعریف می کنند

نائب رئیس کمیســیون امور داخلی کشور و شوراهای 
مجلس شورای اســلامی به خبر صدور شناسنامه برای 

اتباع بیگانه واکنش نشان داد.
محمدحســن آصفری، نایب رئیس کمیســیون امور 
داخلی کشور و شوراهای مجلس شورای اسلامی درباره 
صدور کارت هوشمند اتباع گفت: کارت هوشمند اتباع، 

شناسنامه نیست و برای شناسایی اتباع بیگانه است.
وی در گفت وگویی که با باشگاه خبرنگاران جوان، اظهار 
کرد: کارت هوشــمند برای شناسایی آمار، ارقام و رصد 
مالی است، چون گردش مالی اتباع بیگانه کم نیست و 
برای این اســت که متوجه شویم آیا دارایی شان به ارز 
تبدیل می شود و یا به خارج از کشور می رود به همین 
دلیل باید دید که سرمایه شان به چیزی تبدیل می شود.
نماینده مردم اراک، خنداب و کمیجان در مجلس بیان 
کرد: کارت هوشــمند اتباع مصوبه شورای عالی مبارزه 

با پولشــویی بوده و قرار بر این شــده که وزارت کشور 
نسبت به شناسه دار کردن حساب های مالی اتباع بیگانه 
اقدام کند و این شناســه موضوع مجــوز برای حضور 
اتباع نمی شود بلکه در راستای رصد حساب های مالی، 

فعالیت و حضور اتباع است.
آصفری افزود: قانــون اتباع در برنامه هفتم در مجلس 
مصوب شد و دولت ملزم شــده که وزارت کشور را به 

ایجاد سازمان ملی مهاجرت ملزم کند.
وی اظهــار کرد: خیلی از اتباع به صورت غیرقانونی در 
کشــور هستند که با کارت هوشــمند اتباع تعدادشان 
مشخص می شــود. نایب رئیس کمیسیون امور داخلی 
کشور و شوراهای مجلس تصریح کرد: برای دادن کارت 
هوشــمند اتباع هیچ هزینه ای از اتباع گرفته نمی شود 
و چند بانک را مشــخص کردند که اتباع فقط در این 

بانک ها می توانند حساب مالی باز کنند.

علی اصغر عنابســتانی عضو کمیســیون تلفیق لایحه 
بودجه ســال ۱۴۰۳ در رابطه با زمان بررســی مرحله 
دوم بودجه ســال جاری گفت: اصلا قرار این بود که در 
۲مرحله ای شدن ســاختار بودجه قبل از پایان اسفند 
ماه هر دو مرحله تمام شــود؛ در حالیکه چنین اتفاقی 
محقق نشد. به گزارش ایلنا، وی ادامه داد: الان ما داریم 
کشــور را اداره می کنیم، یک ماه از ســال هم گذشت 
و می خواهند حقــوق پرداخت کننــد و هزینه کنند 
درحالیکه از نظر من هنوز بودجه مصوب نشده، در واقع 
یک مرحله اش مصوب شــده و یک مرحله اش مصوب 
نشده است. نماینده مردم سبزوار خاطرنشان کرد: یعنی 
ما دچار یک خلاءیی شــدیم در کشور که دولت دارد 
بدون بودجه اداره می شود و بودجه مصوب نشده است.

وی تاکید کرد: قرار ما از این دو مرحله ای شــدن این 
بود که مــا در مجلس تمرکز بیشــتری روی جداول 

بگذاریم جایی که هیچوقت تمرکز نمی گذاشتیم، اینکه 
حواسمان باشــد که برای چه پروژه هایی چه پول هایی 
می گذارند تا یک مقدار دقت بیشتری در بودجه ریزی 
کشور اعمال شود. الان با این وضعیت همان که احکام 
آمد تصویب شــد ابلاغ شد دارد اجرا می شود و جداول 
هم هنوز تصویب نشــده است. عضو کمیسیون تلفیق 
بودجه ۱۴۰۳ در پاسخ این سوال که »تاکنون از جداول 
و جزییات جداول بودجه مطلع شده اید؟«، گفت: الان 
بودجه تصویب شــده در واقع ســقف بودجه، ســقف 
درآمدها و هزینه هاســت و دولت در آن سقف دارد کار 
می کند. وی در واکنش به این نکته که »دولت در پایان 
سال گذشته یک مجوز برای دو ماه ابتدایی سال گرفته 
است«، ابراز داشت: مجوز خاصی نگرفتند منتها در واقع 
یک کلاه شرعی-قانونی درست کردند که این کار انجام 

شود وگرنه قانون رعایت نشد.

باید متوجه شویم دارایی اتباع به ارز تبدیل می شود 
یا به خارج از کشور می رود

قانون شکنی عجیب در بودجه ۱۴۰۳ 
به روایت عنابستانی

مملکت به دست افراد کم ظرفیت و کم توان افتاده است، افرادی که نه قدرت تحلیل 
درست از مسائل جامعه را دارند و نه اندیشه اصلاح در ذهنشان هست

تفکــرات هیچگاه  این  بــا  افراد  این 
نمایندگی  را  ایــران  مردم  نمی توانند 
کنند؛ زیرا بخش عمده جامعه اصلا این 

افراد را قبول ندارد

طیف وارد شده به مجلس که در اکثریت 
است، منافع شــخصی خودش اولویت 
دارد و در قدم بعدی بــه دنبال منافع 

سیاسی گروه خود است




